
 
                                        Protokół nr XXXIV/ 2010 
                                        z przebiegu XXXIV sesji Rady Miejskiej w Choszcznie 
                                        która odbyła się w dniu 28 stycznia 2010 r. w Sali narad Ośrodka  
                                        Sportowo - Wypoczynkowego w Choszcznie przy ul. Sportowej  
 
 
W sesji uczestniczyło 19 radnych. Skład ustawowy Rady – 21 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. p. Bil Bogusław 
2. p. Włoczka Sylwester 
 

Porządek sesji: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
- druk 409 w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Choszczna do ustalenia cen i opłat za 
usługi cmentarne, 
- druk 410 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Korytowo na lata  
2010 – 2017, 
- druk  411 w sprawie zatwierdzenia Planu  Odnowy Miejscowości Piasecznik na lata 
2010 – 2017, 
- druk 412 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Stradzewo na lata  
2010 – 2017, 
- druk 413 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Smoleń na lata 
2010 – 2017, 
- druk 414 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wardyń na lata 
2010 – 2017, 
- druk 415 w sprawie zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Rzecko 
na  lata 2008 – 2015, 
- druk 416  w sprawie zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Kołki na lata 
2008 – 2015, wprowadzonych uchwałą nr 1 Zebrania Wiejskiego Mieszkańców Kołek  
z dnia 08.01.2010r, 
- druk 417 w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Lokalnej 
Grupy Rybackiej „Partnerstwo Jezior”, 
- druk 418 w sprawie zasad przyznawania odznaki honorowej „ZasłuŜony dla 
Choszczna”, 
- druk 419 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zwierzyń na lata 2010 – 
2017, 
- druk 420 w sprawie zmiany regulaminu porządkowego Cmentarza Komunalnego w 
Choszcznie oraz Cmentarzy Komunalnych Wiejskich, 
- druk 421 w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków, 
- druk 422 w sprawie zmian budŜetu na rok 2010, 
- druk 423 w sprawie powołania składu osobowego doraźnej Komisji Statutowej, 
- druk 424 w sprawie uchwalenia pracy Komisji Rady Miejskiej na rok 2010. 
4. Sprawozdanie z pracy stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2009, 
5. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z prac zleconych przez Radę Miejską. 
6. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 



8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie sesji. 
 
Przebieg sesji: 
p. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady Miejskiej o godzinie 10.oo otworzył 
obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Choszcznie. 
 Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w obradach bierze udział 19 radnych, co 
upowaŜnia Radę do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 Na sekretarza obrad wyznaczył radnego pana Bogusława Znaczkę. 
Następnie p. Przewodniczący Rady przywitał radnych, p. Burmistrza Choszczna wraz z 
kierownictwem Urzędu, Komendanta Powiatowego Policji, Zastępcę Komendanta 
Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej, Prezesa PECu , Prezesa CHTBSu, sołtysów, 
przewodniczących zarządów osiedli oraz media. 
p. Przewodniczący Rady zaproponował radnym przyjęcie porządku obrad jaki otrzymali 
w zawiadomieniu o miejscu i terminie sesji. 
O zmiany do porządku  wnioskował p. Burmistrz : o wycofanie druku  420 i 421, i    
wprowadzenie druku 425 w sprawie zmiany uchwały o inkasie, uchwała związana jest z 
wyborem nowego sołtysa wsi Radaczewo. Radny p. Bokun prosił o uzasadnienie 
wycofania druku 421. Radny p. Jarzyna podkreśli, Ŝe  dobrym zwyczajem byłoby 
wyjaśnienie  wycofywanych  projektów uchwał z porządku sesji, skoro w komisjach były 
te projekty analizowane. 
Innych propozycji do porządku sesji nie zgłoszono. 
 p. Przewodniczący poprawki do porządku obrad podał pod głosowanie. Radni porządek 
sesji wraz z poprawkami przyjęli 12 głosami „za”, 1 przeciwnym i 6 wstrzymującymi. 
Porządek sesji został przyjęty. 
Ad.2. w tym punkcie sesji  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez odczytywania 
zaproponował p. Przewodniczący , protokół był wyłoŜony w biurze Rady i nikt uwag do 
niego nie zgłosił. Radni protokół bez odczytywania przyjęli 19 głosami „za”. 
Ad.3. W punkcie rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
- projekt uchwały na druku 409 w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Choszczna do 
ustalania cen i opłat za usługi cmentarne przedstawił p. Burmistrz Adamczyk 
 uzasadniając wyborem sposobu prowadzenia i form gospodarki komunalnej. Odnośnie 
daty wejścia w Ŝycie uchwały wyjaśnił, Ŝe temat  wcześniej został uzgodniony z 
Nadzorem Wojewody. 
W dyskusji nad projektem uchwały p. Nahorski  opierając  się na uchylonej uchwale z 
dnia 3 grudnia 2009r. o cenach za cmentarze i wydanego zarządzenia p. Burmistrza z dnia 
4 grudnia 2009r. o cenach i opłatach za cmentarze które sam zaskarŜył do Wojewody 
stwierdził, Ŝe dziś Rada podejmuje uchwałę by nie uchylać przypadkiem zarządzenia 
Burmistrza, pytając dalej co się zmieniło w tej sytuacji. Następnie złoŜył wniosek 
formalny o przekazanie projektu uchwały do Komisji Komunalnej, a Rada dziś niech nie  
podejmuje tej uchwały i poczeka do 3 lutego gdy Wojewoda udzieli Jemu odpowiedzi w 
tej sprawie. 
 p. Burmistrz dodał,  Ŝe na terenie naszego województwa takie dokumenty jaki  dziś 
przedstawił  funkcjonowały i nadal funkcjonują. 
Dalszej dyskusji radni nie podejmowali. 
- uchwała w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Choszczna do ustalania cen i opłat za 
usługi cmentarne została podjęta 12 głosami ‘za”, 4 przeciwnymi i 3 wstrzymującymi, 
przy obecnych 19 radnych. Nr uchwały XXXIV/414/2010. 
- druk 410 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Korytowo na lata 2010 
– 2017 przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawką w podstawie prawnej – w miejsce 



Dz. U. 64, ma być 38, w miejsce pozycji 427, ma być 220. Uzasadnieniem podjęcia 
uchwały jest potrzeba do aplikowania środków w ramach PROW. 
Radny p. Bokun stwierdził, , Ŝe plany odnowy sprowadzają się tylko do 3 punktów, czyli 
m.in. budowy placów zabaw. Dalszej dyskusji nie podejmowano. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Korytowo na lata 2010 – 
2017 wraz z autopoprawką została podjęta 19 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych na 
sesji. Nr uchwały XXXIV/415/2010. 
- druk 411 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Piasecznik na lata 2010 
– 2017 przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawką w podstawie prawnej zmienić Dz.U 
na 38 i pozycję na 220.Uzasadnienie jak w poprzedniej uchwale. Dyskusji nad projektem 
nie podejmowano. Uchwała wraz z autopoprawką została podjęta 19 głosami „za”, przy 
obecnych 19 radnych na sesji.  Uchwała nr XXXIV/416/2010. 
- druk 412 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Stradzewo na lata 2010 
– 2017 przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawką w podstawie prawnej  poprawić 
Dz.U na 38 i pozycję na 220.Uzasadnieniem  podjęcia uchwały jest przygotowanie  do 
aplikacji środków. Dyskusji nad projektem nie podejmowano. Uchwała wraz z 
autopoprawką została podjęta 19 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych na sesji. Nr 
uchwały XXXIV/417/2010. 
- druk 413 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Smoleń na lata 2010 – 
2017 przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawką w podstawie prawnej zmienić Dz. U. 
na 38 i poz. na 220. Uzasadnieniem podjęcia uchwały jest potrzeba do aplikowania 
środków. Dyskusji nad projektem nie było. Uchwała została podjęta 19 głosami „za”, przy 
obecnych 19 radnych na sesji. Nr uchwały XXXIV/418/2010. 
- druk 414 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wardyń na lata 2010 – 
2017 przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawką  w podstawie prawnej Dz. U. na 38 
 i pozycje na 220.uzasadniając jak poprzednie plany, radni dyskusji nie podejmowali. 
Uchwała została podjęta 19 głosami „za”, przy 19 radnych na sali. 
 Nr uchwały XXXIV/419/2010. 
- druk 415 w sprawie zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Rzecko 
 na lata 2008  - 2015 przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawka w podstawie prawnej 
w miejsce Dz.U. 64 wpisać nr 38 i pozycje poprawić na 220.Uzasadnienie tej uchwały jak 
w poprzednich. Radni dyskusji nad projektem nie podjęli. Uchwała została podjęta 19 
głosami „za”, przy obecnych 19 radnych. Nr uchwały XXXIV/420/2010. 
- druk 416 w sprawie zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Kołki na lata 
2008 – 2015 wprowadzonych uchwałą nr 1 Zebrania Wiejskiego Mieszkańców Kołek z 
dnia 08.01.2010r. – przedstawił p. Burmistrz wraz z autopoprawką w podstawie prawnej 
,uzasadniając równieŜ przygotowaniem dokumentu do aplikacji środków. Radni dyskusji 
nie podjęli. Uchwała została podjęta 19 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych na Sali. 
Nr uchwały XXXIV/421/2010. 
- nr 417` w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy 
Rybackiej „Partnerstwo Jezior” przedstawił p. Burmistrz, uzasadniając, Ŝe powołanie 
grupy rybackiej daje moŜliwości członkom tej grupy do aplikacji o środki unijne. 
Kolejnym zadaniem  tej Grupy będzie opracowanie wniosku i przedstawienie go w 
Ministerstwie Rolnictwa. Gmina jednak ponosi obciąŜenia w postaci składki rocznej w 
wysokości 40 gr od 1 mieszkańca. 
Wypowiedź p. Burmistrza uzupełnił p. Przewodniczący: Ŝe został wybrany na prezesa tej 
grupy, a powołanie takiej grupy zlecił Urząd Marszałkowski. Powołane Stowarzyszenie 
obejmuje 9 gmin (.. Mirosławiec, Tuczno i Suchań spoza naszego województwa). 
Stowarzyszenie   gdyby wniosek pozytywnie zaopiniowało Min. Rolnictwa mogłoby 
uzyskać środki do 25 mln zł. 



Radny p. Szczęsny pytał ile osób pracuje w sektorze rybackim, jakie są kwalifikacje tych 
osób w zawodzie., komu będzie przyznawana pomoc, kto będzie powoływał grupę 
rybacką,  kto będzie rozdzielał te środki i czy mamy w WPI P zapis o przejściach między 
jeziorami. 
 Przewodniczący odpowiedział, Ŝe potentatem rybactwa   jest Gmina Recz, prosił by nie 
odnosić się tylko do Gminy, a do Stowarzyszenia, Stowarzyszenie juŜ istnieje. 
Następnie p. Szczęsny pytał ile Gmina będzie miała dla siebie z tych środków, poniewaŜ 
w projekcie uchwały jest zapis o upowaŜnieniu dla Burmistrza. 
Wyjaśnił p. Przewodniczący, Ŝe  składki do Stowarzyszenia będzie wnosić 9 gmin, środki 
będą przeznaczone na bieŜącą działalność, do czasu gdy Stowarzyszenie otrzyma  środki. 
Odnośnie dotacji dla Gminy podał, Ŝe z puli przyznawanej dla Stowarzyszenia Gminy 
równieŜ będą otrzymywać swoje środki nawet w wysokości 60%. 
p. Andriaszkiewicz dodał, Ŝe lider to podejście do dzielenia środków unijnych i teŜ z tego 
mogą korzystać stowarzyszenia rybackie. Kryteria będą określone w Strategii. 
p. Burmistrz odpowiedział dla p. Szczęsnego, Ŝe w WPI nie ma zapisu o przejściu jezior. 
p. Przewodniczący dodał, Ŝe Lider Pojezierze pilotuje Stowarzyszenie, są jeszcze inne 
programy do ubiegania się o środki unijne. 
p. Bokun pytał czy w Stowarzyszeniu są osoby prywatne, czy tylko właściciele jezior i 
czy siedzibą Stowarzyszenia jest Krzęcin. Dalej , Ŝe bez podjęcia tej uchwały 
Stowarzyszenie nie mogłoby ubiegać się o środki, a środki będą trafiały do gminy, która 
złoŜy wniosek. PrzecieŜ  Stowarzyszenie będzie miało równieŜ obowiązki. 
Radna p. Mitera podkreślała, Ŝe proponowane Stowarzyszenie jest kolejnym źródłem 
które moŜe ubiegać się o środki unijne i uwaŜa, Ŝe w tym momencie naleŜałoby 
zakończyć dyskusję nad projektem uchwały. 
p. Burmistrz  potwierdził, Ŝe jest to jedna z moŜliwości pozyskania środków, a Ŝe w 
Stowarzyszeniu są osoby prywatne  bo tak zakłada program. 
Radna pani Szymańska zgłosiła wniosek o zakończenie dyskusji, ale p. Szczęsny 
podnosił, Ŝe w komisjach  brakowało dyskusji, więc pani Szymańska wycofała swój 
wniosek. Jednak  dalszej dyskusji nikt juŜ nie podejmował. Uchwała w sprawie wyraŜenia 
zgody na przystąpienie  do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej „Partnerstwo 
Jezior” została podjęta 18 głosami „za”, 1 wstrzymującym, przy obecnych 19 radnych. 
Nr uchwały XXXIV/422/2010. 
- druk 418 w sprawie zasad przyznawania odznaki honorowej „ZasłuŜony dla Choszczna” 
przedstawił p. Burmistrz uzasadniając potrzebą zmiany dotychczasowych zasad. Nowy 
projekt  spowoduje, Ŝe zostaną docenione osoby, organizacje które w sposób pośredni lub 
bezpośredni przyczynią się do promocji gminy w kraju i na świecie. 
W dyskusji radna pani Kasior podała, Ŝe na posiedzeniach Komisji zgłaszała wniosek o 
zmianę zapisu w § 10 pkt.3. „ opinia pozytywna daje podstawy do przyznania odznaki” na 
zapis” zobowiązuje Burmistrza”, uzasadniając, Ŝe skoro Kapituła będzie decydować o 
przyznaniu odznaczenia, to p. Burmistrz wykonuje to poprzez wręczenie odznaczenia,  
a 7 osobowa Kapituła będzie na pewno wnikliwie rozpatrywać wnioski .  
p. Jarzyna podnosił, Ŝe właściwą osobą do przyznania odznaki  jest Burmistrz, podobnie 
działa Prezydent i inni, proponując utrzymanie dotychczasowego zapisu w uchwale. 
Pani Rytwińska podała, iŜ uwaŜa, Ŝe dotychczas odznakami dysponował p. Burmistrz, 
Kapituła jest jedynie ciałem doradczym, więc proponowała pozostawienie zapisu jak w 
uchwale. 
p. Bokun proponował utrzymanie dotychczasowego podziału 3 rodzajowego, bo dziś 
projekt uchwały zakłada tylko 1 rodzaj. UwaŜając, Ŝe zadanie Kapituły jest nie dokreślone 
przywołał zapis § 9, w związku z tym złoŜył wniosek formalny o odesłanie projektu 
uchwały do komisji i by biuro prawne określiło zadania Kapituły. 



p. Jarzyna stwierdził, Ŝe poprzednie odznaki są waŜne, i chyba to naleŜałoby potwierdzić 
jakimś dokumentem. 
p. Burmistrz stwierdził, Ŝe nikt nigdy nie powiedział, Ŝe poprzednie odznaki 
zdewaluowały się. 
( w tym miejscu nastąpiła wymiana zdań między radnym p. Bokunem a p. Burmistrzem). 
p. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe juŜ od początku tej kadencji rozmyślano nt sposobu 
przyznawania odznak, które lawinowo były przyznawane, bo taki był regulamin. 
Dziś nie widzi potrzeby odsyłania tej uchwały do komisji,  poniewaŜ uzasadnieniem 
podjęcia tej uchwały jest ograniczenie lawinowego składania wniosków, na co pozwala 
dotychczasowy regulamin. 
Pani Szymańska potwierdziła, Ŝe dobrym zamysłem jest powołanie Kapituły i zgłosiła 
wniosek o zakończenie dyskusji. 
Radny p. Nahorski podał, Ŝe wcześniej uczestniczył w pracach nad tym projektem 
uchwały wraz z panią Rytwińską i p. Szczęsnym i zespół nie dopuszczał myśli i zapisu 
które odznaczenia są waŜne a które waŜniejsze. O uporządkowanie tematu odznak 
„zasłuŜony dla Choszczna sam wnioskował. Powołanie Kapituły jest równieŜ uzasadnione 
i nigdzie nie zapisano, Ŝe Kapituła jest organem opiniodawczym. Podkreślił, Ŝe dziś 
powinna być podjęta ta uchwała. 
p. Bokun nie zgadzając się z wypowiedzią radnego p. Nahorskiego co do 7 osobowego 
składu Kapituły z uwagi na brak szczegółowych zadań Kapituły podał, iŜ podtrzymuje 
swój wniosek formalny. 
Radna pani Kasior wycofała wniosek formalny, uwaŜając iŜ powinien powstać drugi 
projekt uchwały z określeniem zadań dla Kapituły i składu osobowego ( kto powinien 
wchodzić). 
W obradach trwała przerwa od godz.11.55 do 12.20. 
Po wznowieniu obrad: 
W imieniu p. Burmistrza p. Andriaszkiewicz zgłosił autopoprawki do projektu uchwały: 
§ 2 „ odznaka będąca dotychczasową odznaką honorową „ZasłuŜony dla Choszczna” jest 
lokalnym odznaczeniem za szczególne zasługi oddane gminie” 
§ 9 dodać jeden punkt „ sposób funkcjonowania  Kapituły określa odrębna uchwała Rady 
Miejskiej.”  
Zgłoszone wnioski formalne podano pod głosowanie:  o odesłanie projektu uchwały do 
komisji – „za” 1 radny, 18 przeciwnych, p. Szczęsny wycofał swój wniosek. 
- wniosek pani Kasior  by w § 10 pkt.3 zmienić zapis na „opinia pozytywna zobowiązuje 
Burmistrza…” 17 głosów „za”, 1 przeciwny, 1 wstrzymujący. 
- uchwała wraz z autopoprawkami i poprawką została podjęta 18 głosami „za”, 1 
wstrzymującym, przy obecnych 19 radnych na Sali. Nr uchwały XXXIV/423/2010. 
- druk 419 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zwierzyń na lata 2010 – 
2017 przedstawił Zastępca Burmistrza p. Andriaszkiewicz wraz z autopoprawką w 
podstawie prawnej i uzasadnieniem jak poprzednie Plany. Dyskusji nad projektem nie 
podejmowano. Uchwała została podjęta 19 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych na 
Sali. Nr uchwały XXXIV/424/2010. 
- druk  422 w sprawie zmian budŜetu na rok 2010 przedstawiła pani B.Król Skarbnik 
Gminy, Ŝadna Komisja uwag do projektu nie zgłosiła wnosiła o podjęcie uchwały. 
W dyskusji p. Szczęsny pytał o wydatki w dz.900  z kwotą 85 tys zł, wyjaśniła pani 
Skarbnik, Ŝe jest to techniczne przeniesienie środków funduszu ochrony Środowiska, 
które dotychczas były zapisywane w postaci oddzielnej uchwały, a obecnie wpisuje się do 
budŜetu , tak stanowi  zmiana ustawy. 
p. Szczęsny dalej pytał o środki na ochronę zdrowia, które raz są zwiększane, i 
zmniejszane. Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe są to środki z przeznaczeniem na ferie zimowe. 



Dalej p. Szczęsny pytał o kwotę 308 tys zł, pani Skarbnik podała, Ŝe ta kwota stanowi 
własne środki potrzebne do ubiegania się o środki zewnętrzne. Dalszej dyskusji nie 
prowadzono. 
Uchwała została podjęta 19 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych na Sali.  
Nr uchwały XXXIV/425/2010. 
- druk 423 w sprawie powołania składu osobowego doraźnej Komisji Statutowej, w 
imieniu projektodawców p. Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, 
uzasadniając innymi  zmianami niŜ zgłoszony projekt grupy radnych. Wybrana Komisja 
uporządkowałaby zapisy statutowe. 
p. Nahorski podnosił, Ŝe zbędne jest powoływanie Komisji, poniewaŜ nagrywanie sesji na 
pewno będzie tańsze od kosztów członków komisji, a druk 401 moŜna by przeprowadzić 
w dotychczasowych komisjach. Na wątpliwości p. Szczęsnego co z drukiem 401 pan 
Nahorski proponował przesłanie go do stałych komisji. 
W obradach trwała przerwa od godz. 12.45 do 12.55. 
Po wznowieniu obrad: 
p. Przewodniczący Rady podał, Ŝe w nawiązaniu do propozycji pana Nahorskiego w 
imieniu wnioskodawców wycofuje projekt uchwały na druku 423, a projekt na druku 401 
przekazuje do rozpatrzenia w stałych komisjach. P. Nahorski zgłosił wątpliwości co do 
wycofania projektu w chwili ustalonego porządku sesji. Wyjaśnił, p. Przewodniczący, Ŝe 
wnioskodawca moŜe w kaŜdym momencie sesji wycofać swój projekt z porządku obrad. 
Za wycofaniem druku 423 i odesłaniem druku 401 do Komisji głosowało 16 radnych,  
1 wstrzymał się, przy obecnych 19 radnych na Sali. 
- druk 424 w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej na rok 2010. 
Przewodniczący stałych Komisji przedstawiali kolejno wypracowane przez Komisje plany 
pracy, które stanowią załączniki do protokołu sesji. Dyskusji nad planami  nie 
podejmowano. Uchwała wraz załącznikami została podjęta 19 głosami „za”, przy 
obecnych 19 radnych na Sali. Nr uchwały XXXIV/426/2010. 
- druk 425 o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, 
opłaty od posiadania psów, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty targowej w 
drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso przedstawiła pani Skarbnik – projekt wprowadzono w związku z nowo wybranym 
sołtysem wsi Radaczewo. Dyskusji nad projektem nie podjęto. Uchwała została podjęta 
18 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych na Sali. Nr uchwały XXXIV/427/2010. 
Ad.4. Sprawozdanie z pracy stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2009 
- z pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła pani Alina Szymańska Przewodnicząca 
Komisji Rewizyjnej.  
-  sprawozdanie z działalności za rok 2009   Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Spraw Socjalnych przedstawiła przewodnicząca pani Wanda Puczyńska 
- Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Bezpieczeństwa Publicznego przewodniczący 
p. Bogusław Znaczko 
- Ds. Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przewodniczący  Krzysztof Ogonowski 
- Aktywizacji Gospodarczej, Budownictwa, Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej 
przewodniczący Sylwester Stefański. 
Radny p. Jarzyna Członek Komisji Rewizyjnej przedstawił protokół z kontroli 
przeprowadzonej w Choszczeńskim  Domu Kultury wykorzystania środków na 
organizacje Dni Choszczna w roku 2009. Protokół uwag Ŝadnych nie zawiera.   
Protokół stanowi załącznik do protokołu sesji. 

      W imieniu Komisji Rewizyjnej pani Szymańska zwróciła się do radnych o przyjęcie 
dodatkowych dwu projektów uchwał kończących załatwienie skarg na działalność 
Burmistrza:  



-w sprawie skargi pana Piotra Tymczuka na działalność Burmistrza z autopoprawkaąw § 2 na 
zapis „wykonawcą uchwały jest Burmistrz”, 
- w sprawie skargi pana Sławomira Stecyka na działalność Burmistrza z autopoprawką w § 2 
na zapis „ wykonawcą uchwały jest Burmistrz”. 
W obradach ogłoszono przerwę 14.00 – 14.10. 
Po wznowieniu obrad: 
Wywiązała się dyskusja  nt. wprowadzenia dodatkowych projektów uchwał po przyjęciu 
ustalonego juŜ porządku sesji. 
Radny p. Bokun proponował o przeniesienie tych projektów na kolejną sesję, propozycję 
poparł pan Szczęsny . 
Radna pani Kasior skoro radni uzyskali przed chwilą informację radcy prawnego, Ŝe mogą 
być włączone w tym miejscu te projekty uchwał proponowała głosowanie nad nimi. 
p. Bokun prosił o głosowanie wpierw  Jego wniosku. 
p. Jarzyna stwierdził, Ŝe Komisja Rewizyjna nie zaniechała swojej pracy, lecz co stanie się w 
przypadku gdy nie będzie np. sesji przez najbliŜsze dwa miesiące, a termin załatwiania skarg 
jest ściśle określony w KPA. 
Pani Szymańska podała, Ŝe juŜ na wstępie przeprosiła radnych za zaistniałą sytuację i to Ŝe 
radnym nie dostarczono projektów uchwał, a powodem było sprawdzanie dokumentacji 
jeszcze na dzień przed sesją. 
p. Bokun podał, Ŝe uwaŜa iŜ kaŜda skarga winna być kserowana i dostarczana radnemu, na co 
pani Szymańska wyjaśniła, Ŝe kaŜdy radny ma prawo uczestniczyć w Komisji Rewizyjnej 
oraz moŜe zapoznać się z dokumentacją w biurze Rady. 
Pan Ogonowski stwierdził, Ŝe Komisja Rewizyjna wykonała zlecenie Rady i projekty uchwał 
naleŜy dziś przegłosować. 
p. Przewodniczący Rady podał pod głosowanie wnioski: 
- pana Bokuna o odesłanie projektów na następną sesję – 2 głosy były „za”, 12 przeciwnych, 
4 wstrzymujące. 
- wprowadzenie projektu na druku 426 w sprawie skargi p. Tymczuka na działalność 
Burmistrza radni przyjęli 16 głosami „za”, 1 wstrzymującym, przy obecnych 18 radnych, 
- wprowadzenie projektu na druku 427 w sprawie skargi p. S.Stecyka na działalność 
Burmistrza radni przyjęli 16 głosami „za”, 1 wstrzymującym przy obecnych 18 radnych. 
Następnie p. Szymańska przedstawiła projekt uchwały na druku 426 wraz z autopoprawką,  w 
sprawie skargi p. P.Tymczuka na działalność Burmistrza Choszczna - uchwała została podjęta 
16 głosami „za” 2 wstrzymującymi, przy obecnych 18 radnych.  
Nr uchwały XXXIV/428/2010, 
- projekt na druku 427 w sprawie skargi p. S.Stecyka na działalność Burmistrza Choszczna 
przedstawiła pani Szymańska wraz z autopoprawką, dyskusji radni nie podjęli. 
- uchwała została podjęta 16 głosami „za”, 1 wstrzymującym, przy obecnych 18 radnych na 
Sali. Nr uchwały XXXIV/429/2010. 
Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Choszczna z pracy między sesjami i wykonania uchwał 
Rady Miejskiej – sprawozdanie było analizowane w Komisjach Rady, radni uwag i pytań nie 
wnieśli. 
Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych: 

1) p. Zółkiewicz  podnosił temat zmiany ceny wywozu śmieci przez MPGK. 
Zgłaszają się do Niego mieszkańcy zaskoczeni znaczącą podwyŜką cen za tę 
usługę. 

2) Radny p. Szczęsny  podnosił równieŜ temat zmiany cen usług za wywóz 
śmieci i opierając się na piśmie pana Łyki, prosił o podanie uzasadnienia takiej 
podwyŜki. 



3) Radna pani Chruściel w tej samej sprawie podała, Ŝe MPGK poinformował Ją, 
Ŝe poprzez błąd pracownika MPGK  i tak za późno naliczać zaczęła  stawki juŜ 
obowiązujące od 2007 roku. 

4) Radna pani Kasior równieŜ podnosiła ten problem, który do Niej zgłaszają 
mieszkańcy, uwaŜa, Ŝe przedsiębiorstwo naliczając opłaty nie musi stosować 
maksymalnych stawek. 

5) P. Szczęsny stwierdził, Ŝe wielokrotnie temat MPGK wypływa uwaŜa Ŝe to 
przedsiębiorstwo winno być przyjazne dla mieszkańców. 

6) P. Zółkiewicz pytał na jakich stawkach MPGK przyjmuje śmieci z gminy 
Barlinka, Suchania i Recza. 

p. Szczęsny podkreślił, Ŝe wysypisko w Stradzewie miało słuŜyć Gminie Choszczno  i czy 
prawdą jest Ŝe wspomniane gminy mają niŜsze stawki niŜ Choszczno, oraz jakie opłaty są 
odprowadzane do Urzędu Marszałkowskiego, Następnie zaapelował o sprawozdanie spółki 
MPGK dla Rady chociaŜ na koniec kadencji. 
Ad. 8. Wolne wnioski i informacje: 
p. Bokun podał, Ŝe sprawa śmieci powraca od mieszkańców ,a regulamin który Rada 
uchwaliła winien zostać skorygowany. UwaŜa dalej, Ŝe nastąpił błąd po stronie Rady gdyŜ 
wprowadzono stawkę za pojemnik 120 litrowy z zapisem o opróŜnianiu 1 raz w tygodniu, co 
w przypadku rodziny 1 osobowej jest kosztem duŜym, i nie spełniającym się. 
Powrócił do tematu wycofania z dzisiejszego porządku sesji projektu uchwały na druku 420 
 i uzasadnienia…pytając Zastępcę Burmistrza czy ten projekt wróci pod obrady następnej 
sesji, czy były moŜe inne przyczyny. 
p. Szczęsny  podał ceny za wywóz śmieci 120 litrowego pojemnika Barlinka – 17 zł i 
Choszczna – 40 zł. Następnie zaproponował wniosek formalny zobowiązujący Burmistrza do 
podpisania stosownej umowy o medialnym przekazywaniu sesji mieszkańcom. Podał 
przypuszczalna kwotę za emisję 1500 zł,  albo radni uznają Ŝe przekaz medialny nie jest 
potrzebny mieszkańcom. 
p. Andriaszkiewicz poinformował radnych, Ŝe w tej sprawie trwają negocjacje z panią Szysz 
 i prosił o czas na rozwiązanie tematu. 
p. Przewodniczący proponował termin jednego tygodnia. 
Pani Kasior podała, Ŝe juŜ od listopada jest mowa o negocjacjach… 
  Następnie p. Przewodniczący Rady  odczytywał pisma kierowane do Rady Miejskiej: 

1. p. Adamowicza wzywającego Radę do usunięcia naruszenia interesu prawnego ( temat 
zmiany uchwały o planie zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Wolności, 
22 Lipca, Kwiatowej oraz Muru Północnego) – radni nie zajęli stanowiska. Radna p. 
Kasior  proponowała by pisma podobne dot. wezwania Rady …były kserowane  i 
dostarczane kaŜdemu radnemu. 

2. pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie. 
3. pisma do wiadomości Rady p. Łyki w sprawie znaczącej podwyŜki ceny za śmieci – 

do wiadomości radnych i p.Fidosza w sprawie działki w Korytowie równieŜ tylko do 
wiadomości radnych.  

Ad.9. Wobec wyczerpania porządku dziennego sesji p. Przewodniczący zakończył obrady 
XXXIV sesji Rady Miejskiej w Choszcznie, dziękując wszystkim za udział. 
Sesję zakończono o godzinie 15.oo 
Protokołowała D.Bobik 
Przebieg sesji został nagrany  na CD. 
 
Załączniki do protokołu sesji: 
1)lista obecności radnych, 
2) projekty uchwał 



3)sprawozdania z działalności za rok 2009 stałych Komisji Rady 
4) sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami Rady.  


